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Úvodní slovo starosty
Vážení spoluobčané!
prázdniny se nám blíží ke svému konci a vy dr-

žíte v ruce druhé číslo našeho Občasníku. Dovolte 
mi, abych se s Vámi podělil o pár informací. O udá-
losti letos nebyla nouze.

Především bych chtěl ale poděkovat za dlouho-
letou práci pro obec paní Květoslavě Černé, která 
vedla 20 let obecní knihovnu. 

Z  kulturních akcí bych rád zmínil a  poděko-
val organizátorům z  Jawa klubu, kteří udělali 
nádherný sraz motocyklů Československé výro-
by. Skvělá účast a  myslím, že si jej všichni užili. 
Ve stejný den se konal tradiční tenisový turnaj 
čtyřher. Děkuji všem především Petrovi Nová-
kovi za  organizaci a  celé široké rodině Skaláků 
za  trpělivost. Osobně se těším na  divokou kartu 
příští rok pro sebe. Letos jsem měl milou povin-
nost oddat dva naše občany v  krásném prostředí 
u  Matoušovského mlýna, takže jsem se nemohl 
zúčastnit. Ivanovi Šimákovi bych chtěl poděkovat 
za práci a přípravu také tradiční akce Vítání léta 
ve sportovním areálu. Myslím, že to bylo vyvedené 
zahájení léta v Dražicích. Svoje místo má v létě se-
tkání s naší družební obcí Slovany. Letos se konalo 
na  Slovensku a  bylo pojato ze strany pořadatelů 
velkolepě. Součástí byly oslavy 150 výročí za-
ložení spolku dobrovolných hasičů Slovany. 
Mezi hosty byli lidé z  vlády Slovenské republiky, 
kraje či okresu. Hosté z  řad našich občanů mezi 
nimi měli své místo a myslím, že jsme reprezentaci 
zvládli důstojně! Poděkování patří Honzovi Pavlí-
kovi, který úspěšně převzal již naplno organizační 
štafetu po panu Kuchárovi.  

Na  jaře jsme zvládli rekonstrukci stávající 
části naší prodejny v  KD. Ač jsme v  průběhu 
opravy narazili na  různá překvapení z  dob vý-
stavby, podařilo se nám prodejnu předat včas zpět 
do užívání firmě Flosmann. Jak jsem již informo-
val, projektujeme druhou etapu a to její rozšíření 
tak na  model 200 m2 prodejní plochy pro větší 
komfort našich občanů. Další termínově krátkou 
akcí je dostavba a  rekonstrukce kuchyně zá-
kladní školy. Tu jsme zahájili před prázdninami. 
Opět jsme narazili na  několik problémů, sotva 
jsme odkryli staré konstrukce. Ale intenzivně pra-
cujeme se zhotovitelem na tom, aby se stavba a vy-
bavení zvládli do  konce prázdnin. Obdrželi jsme 
dotaci na  výstavbu  fotovoltaik a  to na  střeše 
mateřské školy, kulturního domu a haly sběrného 
dvora. Vysoutěžili jsme zhotovitele a plánujeme, že 
se realizace posune na podzim letošního roku. Ob-
jednali jsme opravu několika částí místních 

komunikací a  chodníků. Tyto práce by taktéž 
měly proběhnout na podzim a předcházet jim bude 
vždy setkání s Vámi občany, kde jednotlivá místa 
jsou. Podařilo se nám získat i dotaci na rozšíření 
vodovodní sítě k dalším pozemkům uprostřed obce 
podél parku až k Lesance. Plánujeme setkání s ob-
čany před zahájením prací, které budou zahájeny 
koncem září a  součástí je samozřejmě možnost 
jednotlivých přípojek k  rodinným domům. Také 
jsme zahájili přípravné projekční práce na dalším 
zasíťování obce vodovodní sítí v  části Dražice 
podél silnice 1/19 a souběžné ulice v části Dražice 
sever. Chtěli bychom tuto stavbu připravit projekč-
ně na realizaci příští rok.

Obdrželi jsme stavební povolení na  revitali-
zace dvou rybníčků a dvou tůněk u střelnice 
a zároveň jsme vykoupili sousední pozemky. 

Neutěšený stav komunikace k  Matoušov-
skému mlýnu nás samozřejmě trápí. V  srpnu 
by měly proběhnout opět lokální opravy. Podpisy 
kupních smluv jsou dokončeny, takže předpokládá-
me, že se obec stane do konce prázdnin majitelem 
všech pozemků. Trochu se nám zpomalil převod 
části od armády, ale pracujeme na tom, aby letos 
byla celá komunikace obce a  mohli jsme zahájit 
plán rekonstrukce celé silnice.

Bývalý objekt České Pošty s.p. jsme převzali 
do majetku. Zavázali jsme se, že na podzim opra-
víme část objektu kde bude trvale Pošta partner. 
Na zbylou část objektu jsme zahájili projekční prá-
ce na vybudování ordinace pro lékaře a zubaře.   
Vnímáme toto jako nynější prioritu naší práce.

Ve  středu 10.7. proběhlo v  zasedací místnosti 
jednání nad vypracovanou změnou územního 

plánu obce. Stávající plán je platný již 15 roků. 
Což není nijak dlouhá doba. Nicméně již neob-
sahuje regulaci jednotlivých částí rozvoje obce. 
Snahou je, abychom i k němu dopracovali patřičné 
podmínky a smlouvy mezi obcí a stavebníkem, aby 
nám nevznikali různá řešení zvýhodňující jednoho 
na úkor druhého. Čeká nás tedy i zde další práce. 
Součástí jíž bychom chtěli zrealizovat v obci Dra-
žice pozemkové úpravy. Ty by měly napomoci 
řešení jednotlivých lokalit v  návaznosti na  náš 
územní plán ať parcel či scelení polí a taktéž zpří-
stupnění komunikacemi. Na  schůzce s  ředitelem 
Pozemkového úřadu v Táboře, s panem Mišíkem, 
jsme dohodli předběžně září 2024, kdy bychom 

měli začít konzultovat a pracovat na těchto úpra-
vách. Je to také záležitost, která bude trvat kolem 
4 let, než se úplně dokončí. Nejblíže nám již tyto 
úpravy proběhly například v obci Meziříčí. 

Velkou prioritou naší práce je bezpečnost ko-
munikacích v  obci Dražice. S  mnoha s  Vámi 
komunikuji na  toto téma a  snažím se s  kolegy 
zastupiteli tomu pomoci. Někdy to jde rychleji, 
když jsem dostal podnět od  Vás občanů o  vysoké 
rychlosti aut vjíždějících do  obce ze strany Ma-
toušovského mlýna s  dobrzďováním až v  úrovni 
sportovního areálu s  dětským hřištěm. Schválili 
jsme v zastupitelstvu osazení retardéru a budeme 
problematiku dále sledovat. Výrazně horší je to 
pro nás na komunikaci 1. třídy. Tam bohužel moc 
možností jako zastupitelé nemáme a  snažíme se 
intenzivně posouvat realizaci obchvatu.

Přeji Vám hezký zbytek léta a krásný podzim. 
Mgr. Lubomír Smažík, 
starosta obce Dražice  
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Hlavní aktuality z dražického zastupitelstva
17. jednání, konané dne 25. 4.
 Cyklostezka Dražice – probíhá prověření 

alternativní trasy části cyklostezky 
 Budova pošty – převzata od  České pošty 

s.p., došlo k  plynulému přechodu na  tuto 
službu

 Ochvat Tábor – Drhovice – stálé aktivi-
ty proti dalším přípravám, kraj i ŘSD chtějí 
pokračovat v návrhu trasy zakotvené v plat-
ných územně plánovacích podkladech

 Prodejna potravin v KD – probíhají opra-
vy, v prostorách se odhalila protékající voda 
(potok), bude vyřešena nová větev topení, 
elektroinstalace, WC a povrchové úpravy 

 Zápach z provozovny – bylo řešeno s vlast-
níkem a  provozovatelem, budou provedena 
opatření na  eliminaci zápachu (prodloužení 
komínu, zlepšení skladování materiálu)

 Starosta obce odsouhlasil RO č. 4/2024
 Zastupitelstvo obce schválilo RO č. 5/2024, 

které řeší převážně financování přístavby zá-
kladní školy, vybavení školní kuchyně, opra-
vy v budově KD, nástavbu KD. 

 Záměr směny – zastupitelstvo obce odsou-
hlasilo opětovné vyhlášení záměru směny 
části pozemku parc. č. 1255/2 (orná půda 
o výměře 261 m2) v majetku I.B. a J.B. za po-
zemky v majetku obce parc. č. 2240 (ostatní 
plocha o  výměře 78 m2) a  parc. č. 1261/2 
(ostatní plocha o výměře 183 m2), vše v k. ú. 
Dražice u Tábora 

 Pošta pronájmy – obec Dražice musí po na-
bytí budovy pošty dořešit umístění stávající-
ho zařízení společnosti CETIN a.s. a umístě-
ní provozovny pošty partner. Vzhledem k již 
existujícím subjektům je navrženo vyhlásit 

adresné záměry pronájmu. Zastupitelstvo 
s vyhlášením záměrů 7 hlasy souhlasilo a 7 
hlasy souhlasilo s  prominutím nájemného 
pro společnost Pošta Trojpartner s.r.o. za du-
ben a květen 2024.  

 Cesta Dražice – Meziříčí – je zpracován od-
borný posudek na výši výkupní ceny za po-
zemky pod komunikací mezi Dražicemi 
a Meziříčím, cena je stanovena na 100 Kč/m2 
vč. DPH, budou zahájeny práce na vykoupení 
pozemků pod komunikací, která je v majetku 
obce Dražice

 Zaplocené pozemky – starosta obce se-
známil s  lokalitou, kde jsou zaplocené části 
pozemků obce. V  některých případech jsou 
zastavěny i stavbami. Informoval, že obec za-
šle výzvy k nápravě tohoto stavu vlastníkům 
sousedních pozemků, kteří zaplocení realizo-
vali a pozemky obce užívají. 

 Věcné břemeno ŘSD – vzhledem k plánova-
nému vedení trasy vodovodu v pozemku ŘSD 
je nutné uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí 
o  zřízení služebnosti inženýrské sítě v  po-
zemku parc. č. 2204/1 v k. ú. Dražice u Tá-
bora. Zastupitelstvo se zněním a uzavřením 
smlouvy souhlasí. 

 Žádost o finanční dar – obec Dražice obdr-
žela žádost o poskytnutí finančního příspěv-
ku ve  výši 5 tis. Kč pro obecně prospěšnou 
společnost Zdravotní klaun, který pomáhá 
dětským i geriatrickým pacientům při léčeb-
ném procesu s tím, že finančním prostředky 
budou použity prioritně ve  spádových ne-
mocnicích pro obec Dražice. Zastupitelstvo 
obce souhlasilo s poskytnutím příspěvku.  

 Žádost finanční dar – obec Dražice obdrže-

la žádost o poskytnutí finančního příspěvku 
od Asociace rodičů a přátel zdravotně posti-
žených dětí v ČR, z.s. na podporu programu 
akcí spolku v  roce 2024. Zastupitelstvo za-
mítlo poskytnutí finančního daru v  jakékoli 
výši. 

 Rámcová smlouva – starosta obce seznámil 
s  plánovaným režimem péče o  obecní lesy. 
Za  účelem zajištění odborné péče navrhl 
uzavřít rámcovou smlouvu se společností ZN 
– WOOD s.r.o. Součástí smlouvy je i  ceník 
prací. 

 Výběrové řízení „Oprava prodejny 
v  Dražicích“ – obec poptala 3 dodavatele 
obkladového materiálu pro právě probíha-
jící opravu prostor prodejny v KD. Od všech 
byly obdrženy nabídky. Jako ekonomicky 
nejvýhodnější nabídka byla vybrána nabídka 
společnosti CRAVT koupelny spol. s r.o., IČ: 
26090228, Chýnovská 2994, 390  02 Tábor 
za cenu 194 853,32 Kč bez DPH. 

 Výběrové řízení „Nástavba kulturního 
domu II. etapa – foukaná izolace“ - obec 
poptala 3 dodavatele foukané izolace (zatep-
lení stropu) pro právě probíhající nástavbu 
KD II. etapa. Od všech byly obdrženy nabíd-
ky. Jako ekonomicky nejvýhodnější nabídka 
byla vybrána nabídka společnosti Chytré 
střechy s.r.o., IČ: 05093571, Polenská 4/23, 
588  12 Dobronín za  cenu 117  921 Kč bez 
DPH. 

 Výběrové řízení „Nástavba kulturního 
domu II. etapa – protipožární dveře“ – 
obec poptala 3 dodavatele protipožárních 
dveří pro právě probíhající nástavbu KD II. 
etapa. Od všech byly obdrženy nabídky. Jako 

Vážení spoluobčané,
doba se nám neustále mění a my na ni mu-

síme být připraveni reagovat. Jednou z  tako-
vých věcí je platba obecních poplatků či nájmů. 
Poplatky vybíráme fyzicky do  pokladny obce 
a  následně je vozíme do  banky. S  nástupem 
platebních karet jsme umožnili platbu kartou 
na obci. Řešení pohodlné pro občana, ale obec 
stojí další poplatky poskytovateli platebního 
terminálu.  

Chceme i nadále zlepšovat komfort pro naše 
občany a  zároveň snižovat zbytečné náklady. 
Zahájili jsme tedy letos zkušební provoz zasí-
lání platebního výměru občanům, kteří nám 
k tomu dali souhlas a ti pak platili bankovním 

převodem z  pohodlí domova. Od  ledna 2025 
bychom rádi Vám všem zasílali elektronicky 
platební výzvu. Bude zde uvedeno kolik máte 
zaplatit, na  jaký náš účet s  jakým variabilním 
číslem a  další náležitosti. Platbu můžete pro-
vést bankovním převodem v  internetovém 
bankovnictví nebo přes QR kód v  mobilním 
bankovnictví. 

K tomu, abychom toto mohli zahájit potře-
bujeme Váš písemný (stačí opět emailem) sou-
hlas ze zasíláním podkladů na Váš email, který 
nám poskytnete. Pokud jste vícečlenná rodina, 
potřebovali bychom souhlas i  za  další osoby 
z  domácnosti. Pokud tedy maminka vyřizuje 
platby za své děti a třeba rodiče, potřebujeme 

jmenovitě uvést, jaký email máme ke konkrét-
ní osobě uvést.  Vystavujeme vyčíslení za kaž-
dou osobu zvlášt. 

Prosím tedy o  zaslání Vašeho souhlasu 
na  naše obecní emaily: urad@obecdrazice.cz 
nebo můj starosta@obecdrazice.cz

Postupně bychom rádi, aby se placení ban-
kovním převodem stalo hlavním způsobem 
vybírání poplatků a  placení nájmů. Samozřej-
mě že pokud někdo preferuje platbu hotově 
na obecním úřadu, nebude s tím problém i na-
dále. 

Ještě jednou děkuji.
Mgr. Lubomír Smažík,
starosta obce Dražice  

Platby obecních poplatků a nájmů z bytů
a nebytových prostor
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ekonomicky nejvýhodnější nabídka byla vy-
brána nabídka společnosti Kulhánek s.r.o., 
IČ: 49448862, Sokolovská 133a, 586 02 Jih-
lava za cenu 174 690 Kč bez DPH. 

 Daň z  nemovitosti – starosta obce in-
formoval o  nastaveném koeficientu daně 
z  nemovitosti, případný návrh změny koe-
ficientu u  určitého druhu nemovitostí bude 
předložen zastupitelstvu k projednání

 Provozovna v č.p. 51 – zastupitelstvo bylo 
seznámeno s  negativními dopady vznika-
jících při současném provozování objektu  
č.p. 51

 Ředitel ZŠ Dražice – pan ředitel ZŠ Draži-
ce informoval o  proběhlém dnu otevřených 
dveří v MŠ (20 návštěvníků), seznámil s pří-
pravou na režim v posledních 2 týdnech výu-
ky, kdy bude probíhat rekonstrukce kuchyně 
a  jídelny a  školní kuchyně nebude moci va-
řit obědy, během této doby budou dováženy 
obědy z jiných ZŠ, v některých dnech žáci si 
budou oběd nosit a 2 dny bude škola na „ško-
le v  přírodě“, k  zápisu do  1. třídy přišlo 10 
dětí, v  následujícím školním roce by mělo 
školu navštěvovat 51-52 žáků v 5 samostat-
ných třídách

18. jednání, konané dne 30. 5.
 Budova pošty – byly vyjasněny majetko-

právní vztahy s nájemkyní a provozovatelkou 
„pošty partner“ převážně ve vazbě na úhradu 
energií, které bude plně hradit nájemkyně, 
provozování „pošty partner“ zmínil v  rámci 
obecné diskuze i nájemce prodejny potravin

 Ochvat Tábor – Drhovice – dne 15. 5. 2024 
proběhlo za  účasti zástupců okolních obcí 
a kraje jednání na ŘSD v Českých Budějovi-
cích, k  záměru bude zpracována velká EIA, 
byly vzneseny připomínky k  nedostateč-
ným přechodům pro zvěř a  obce Jistebnice 
vznesla námitku proti opomenutí připojení 
směru na  komunikaci II/123. Této námitce 
by mělo být vyhověno realizací pouze sjezdu 
z obchvatu ve směru na Písek. Podané připo-
mínky odsunují zahájení projektových prací. 
Bude zpracována aktualizace studie. Změny 
v  záměru mohou vyvolat negativní dopad 
do ekonomické stránky stavby.    

 Prodejna potravin v KD – jsou dokončeny 
podhledy a elektřina, začíná se pokládka dla-
žeb, otevření prodejny je plánováno na 24. 6.

 Starosta obce schválil RO č. 6/2024, zastu-
pitelstvo obce schválilo RO č. 7/2024, které 
řeší převážně financování oprav místních 
komunikací a převod finančních prostředků 
na plat VPP vč. dotace.

 Zastupitelstvo obce Dražice 6 hlasy schváli-
lo Účetní závěrku Základní školy a Mateřské 
školy Dražice, okr. Tábor, která byla sestave-
na ke dni 31.12.2023.

 Zastupitelstvo obce Dražice 6 hlasy schválilo 
Účetní závěrku obce Dražice, která byla se-

stavena ke dni 31.12.2023. 
 Zastupitelstvo obce Dražice 6 hlasy schváli-

lo Závěrečný účet obce Dražice za rok 2023 
a vyjádřilo souhlas s celoročním hospodaře-
ním obce, a to bez výhrad.

 Směna pozemků – Zastupitelstvo obce Dra-
žice odsouhlasilo znění a  uzavření smlouvy 
o směně nemovitých věcí, v rámci které do-
chází ke směně pozemku p. č. 1255/6 – orná 
půda o  výměře 261 m2, který vznikl oddě-
lením z  původního pozemku p.  č. 1255/2. 
Za  výše uvedený pozemek směňuje obec 
Dražice pozemky p. č. 2240 – ostatní plocha/
jiná plocha o výměře 78 m2 a p. č. 1261/2 – 
ostatní plocha/manipulační plocha o výměře 
183 m2. Rozdíl v  hodnotách směňovaných 
pozemků ve výši 1 809,- Kč byl uhrazen. Veš-
keré výše uvedené pozemky se nachází v k. ú. 
Dražice u Tábora.

 Anténní stožár „TADRA“ – společnost 
Vantage Towers s.r.o. předložila obci návrh 
na  umístění anténního stožáru pro zesílení 
signálů mobilních operátorů. Stožár je pláno-
váno umístit u  jižní strany tělocvičny. Obec 
Dražice bude umístění stožáru řešit formou 
nájemní smlouvy s nájemným ve výši 60 tis. 
Kč/rok bez DPH. Zastupitelstvo odsouhlasilo 
vyhlášení adresného záměru pronájmu. 

 Výběrové řízení „Přístavba kuchyně ZŠ“ 
– Zastupitelstvo obce Dražice 6 hlasy odsou-
hlasilo vítěze veřejné zakázky na  akci „Sta-
vební úpravy a  přístavba ZŠ a  MŠ Dražice 
č.p. 57, rozvod tukové a splaškové kanalizace 
s odlučovačem tuků a zpevněné plochy“ spo-
lečnost Luwex, a.s., IČ: 00138207, Stará Spo-
jovací 2418/6, 190 00 Praha 9 s nabídkovou 
cenou 3.451.065 Kč bez DPH, odsouhlasilo 
uzavření smlouvy o  dílo a  pověřilo starostu 
obce jejím podpisem.

 Výběrové řízení „Vybavení kuchyně ZŠ“ 
- Zastupitelstvo obce Dražice 6 hlasy odsou-
hlasilo vítěze veřejné zakázky na  akci „Po-
řízení vybavení kuchyně ZŠ a  MŠ Dražice“ 
uchazeče Jiřího Barboříka, IČ: 62546431, 
Dražice 261, 391  31 Dražice s  nabídkovou 
cenou 584  830 Kč bez DPH, odsouhlasilo 
uzavření smlouvy o  dílo a  pověřilo starostu 
obce jejím podpisem. 

 Sociální fond – vzhledem k daňovým změ-
nám u  některých benefitů poskytovaných 
v  rámci sociálního fondu byla zpracována 
nová směrnice, kterou zastupitelstvo obce  
6 hlasy schválilo.   

 Obecně závazná vyhláška obce Dražice - 
zastupitelstvo obce projednalo navrhované 
znění obecně závazné vyhlášky obce Draži-
ce o  nočním klidu. Předmětem této obecně 
závazné vyhlášky je stanovení výjimečných 
případů, při nichž je doba nočního klidu vy-
mezena dobou kratší nebo při nichž nemusí 
být doba nočního klidu dodržována. Nově je 
do vyhlášky doplněn Celorepublikový turnaj 

hokejových fanoušků (v roce 2024 v termínu 
19.7. – 20.7.2024). 

 Nájemní smlouva s  Cetin a.s. – starosta 
obce seznámil zastupitelstvo obce o probíha-
jícím jednání ve věci finalizace návrhu nájem-
ní smlouvy na  prostory v budově pošty. 

 Ceník půjčovného – zastupitelstvo obce 
projednalo návrh na stanovení ceníku za za-
půjčení nůžkového stanu pro soukromé úče-
ly. Výše úplaty za jednorázové zapůjčení sta-
nu je 1000 Kč s DPH. 

 Ples – místostarostka obce informovala 
o  plánovaném plesu. Je zamluven termín 
a  kapela. Zastupitelstvo vzalo informaci 
na vědomí. 

 Sociální komise – paní Skaláková informo-
vala o  návštěvě Domácího hospice Jordán, 
plánované návštěvy divadelních představe-
ní (Okno mé lásky – podzim 2024, divadlo 
Spektrum – leden 2025) a chystané přednáš-
ce o  doktorce Vlastě Kálalové, která pochá-
zela z Bernartic a byla zakladatelkou nemoc-
nice v  Bagdádu (životopisný román o  jejím 
osudu „Doktorka z domu trubačů“). 

19. jednání, konané dne 25. 6.
 Cyklostezka Dražice – probíhá projednání 

alternativní trasy 
 Územní plán změna č. 1 – dne 10.7.2024 

od  15 hod se uskuteční na  obecním úřadu 
č.p. 166 veřejné projednání 

 Lávka přes Lužnici – proběhla schůzka 
se zástupci obce Dražičky, byla představe-
na studie záměru a  předběžně projednány 
hlavní body, které by se obce Dražičky přímo 
dotýkaly, pokud by došlo k realizaci lávky, zá-
stupci obce Dražičky jsou vybudování lávky 
nakloněni

 Budova pošty – řeší se vyjasnění hrazení 
energie s  nájemkyní, budou provedeny sta-
vební úpravy, kterými se vymezí prostor, 
na který má Česká pošta s.p. uzavřeno věcné 
břemeno a bude vybudován přístup do pro-
vozovny Pošta partner přes rampu

 Cesta k Matoušovskému mlýnu – zbývají 
uzavřít poslední smlouvy s Armádou ČR

 Prodejna potravin v  KD – prodejna je již 
otevřena, na přelomu roku by mělo být vydá-
no stavební povolení na přístavbu

 Parcelace směr Balkova Lhota – na jedná-
ní zastupitelstva byl diskutován dosavadní 
průběh jednání o směně pozemků v lokalitě, 
starosta obce předložil nový návrh na  smě-
nu, o dalším postupu nebylo rozhodnuto 

 Starosta schválil RO č. 8/2024, zastupitel-
stvo obce schválilo RO č. 9/2024, které řeší 
převážně financování přístavby kuchyně ZŠ 
a opravy kulturního domu. 

 Směnná smlouva - Směna se týká pozem-
ků, které jsou historicky zaploceny a užívány 
vlastníkem sousední nemovitosti a  záro-
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veň tato směna řeší vymezení skutečného 
toku Vlásenického potoku. Doplatek v  roz-
dílu hodnot směňovaných nemovitostí je 
33 990 Kč vč. DPH. 

 Nabídka církve – starosta obce předsta-
vil záměr Římskokatolická farnost Dražice 
prodat objekt fary vč. přilehlých pozemků 
a zahrady. Církev je ochotna jednat primárně 
s obcí dle zájmu. Ohledně majetkoprávního 
vypořádání je ze strany církve nabízen i ná-
vrh směny za obecní pozemky v katastru. Za-
stupitelstvo obce 7 hlasy schválilo vyjádření 
zájmu o odkup objektu fary č.p. 30 zasláním 
dopisu Římskokatolická farnost Dražice vč. 
kladného vyjádření k  návrhu případných 
směn pozemků. 

 Výběrové řízení „FVE“ – obec prostřednic-
tvím společnosti Garanta CZ a.s. provedla 
výběrové řízení na dodavatele FVE na 3 obec-
ní objekty. Jako nejvýhodnější nabídka byla 
vyhodnocena nabídka společnosti RS STAV-
MAT s.r.o. za nabídkovou cenu 1 290 00 Kč 
bez DPH. Zastupitelstvo 7 hlasy odsouhlasi-
lo výběr zhotovitele. 

 Výběrové řízení „Oprava prodejny 
v  Dražicích“ – obec poptala 3 dodavatele 
montáže dlažeb a  obkladů vč. spojovacího 
a doplňujícího materiálu pro právě probíha-
jící opravu prostor prodejny v KD. Od všech 
byly obdrženy nabídky. Jako ekonomicky 
nejvýhodnější nabídka byla vybrána na-
bídka společnosti Keratex spol. s.r.o., IČ: 
15771075, Vráto 39, 370 01 České Budějovi-
ce za cenu 231 563,51 Kč bez DPH. 

 Vjezd do  obce – vzhledem k  častým vyso-
kým rychlostem vozidel jedoucích od  Ma-
toušovského mlýna byly diskutovány návrhy 

na zavedení opatření, které by účinně zame-
zili tomuto jednání řidičů. Jako nejvhodnější 
návrh byl vybrán instalace retardéru před 
vjezd do  obce (tj. před křižovatku u  areálu 
firmy Racek).   

 Jednací řád – z důvodu změn v  legislativě 
(zákon o  obcích č. 128/2000 Sb.) je nově 
upraven v jednacím řádu termín na vyhoto-
vení zápisu z jednání zastupitelstva, která je 
nyní stanovena na 15 dnů

 Úplaty za MŠ a školní družinu – na zákla-
dě novely školního zákona musí stanovit výši 
úplaty za  předškolní a  zájmové vzdělávání 
přímo zřizovatel. Ředitelem školy bylo navr-
ženo ponechat částky na  stejné úrovni jako 
v předešlém roce. Zastupitelstvo obce schvá-
lilo ceník školkovného, poplatek za  školní 
družinu vč. kroužků a poplatek pouze za ran-
ní družinu v následující výši:

 Kategorie MŠ 3 - 6 let – školkovné 300 Kč 
měsíčně

 Kategorie MŠ 7 let – školkovné 300 Kč mě-
síčně

 Kategorie ZŠ 7 – 10 let – poplatek za školní 
družinu vč. kroužků 150 Kč měsíčně, popla-
tek pouze za ranní družinu 30 Kč měsíčně

 Kategorie ZŠ 11 – 14 let – poplatek 
za školní družinu vč. kroužků 150 Kč měsíč-
ně, poplatek pouze za  ranní družinu 30 Kč 
měsíčně

 Obecní knihovna – od  1.7.2024 je novou 
knihovnicí paní Jarmila Mynaříková, oteví-
rací doba je od 17 – 20 hod

 Dotace JčK – starosta obce informoval o ob-
držení dotací z JčK na pořízení vybavení ku-
chyně ZŠ a na výstavbu vodovodu obě akce 
budou do konce roku zrealizovány

 Opravy komunikací – obec provede během 
následujících měsíců opravu částí komunika-
cí (přístupový chodník u pošty, úprava zpev-
něné plochy u č. p. 4, úprava vjezdu na sídliš-
tě západ)

 Rozšíření sportovního areálu – předseda 
TJ Dražice popsal návrh na stavební úpravy, 
rozšíření a ucelení využívání objektů ve spor-
tovním areálu, bude provedena revize stáva-
jícího projektu nástavby šaten a  následně 
projednány finální požadavky na  stavební 
záměr 

 Školská rada – místostarostka obce infor-
movala o  jednání školské rady, které pro-
běhlo 14.6.2024, během jednání byla rada 
informována o personálních změnách, počtu 
žáků, kteří ze ZŠ Dražice odchází a  sníže-
ní počtu kmenových tříd od  školního roku 
2024-2025 

 Finanční výbor – pan Stanislav Flígr infor-
moval o  provedené kontrole finančního vý-
boru, který provedl kontrolu stavu pokladen 
a faktur. 

 Kontrolní výbor – paní Mgr.  Růžičková 
informovala o  provedené kontrole plnění 
úkolů v období 06/2023 - 05/2024. Kontrola 
byla bez závad. 

 Informace ze ZŠ – ředitel školy sdělil za-
stupitelstvu obce, že k aktuálnímu datu od-
chází ze základní školy 9 dětí z 1.- 4. roční-
ku, proběhla schůzka budoucích prvňáčků, 
během prázdnin bude naplánováno, které 
ročníky budou spojeny (předpoklad 3.+5. 
ročník), stavba přístavby kuchyně probíhá 
dle plánu.

 Dražický občasník – uzávěrka občasníku je 
stanovena na 31.7.2024  

Těší nás, že jsme z  finančních prostředků 
Programu obnovy venkova Jihočeského kraje 
obdrželi  finanční prostředky na akci „Poříze-
ní vybavení kuchyně ZŠ a MŠ Dražice“. Cel-
kové náklady akce jsme předběžně propočítali 
na 694 286 Kč, Jihočeský kraj nám poskyt-
ne 216  000 Kč. V  rámci této akce pořídíme 
nové vybavení do naší školní kuchyně.

Úřad práce ČR jsme požádali o  finanč-
ní prostředky na  pracovní místo - údrž-
ba veřejného prostranství - na  letní období 
od 1.5.-31.10.2024. Úřad práce obci poskytuje 
18  000 Kč měsíčně na  jedno pracovní místo, 
které jsme díky této podpoře obsadili. Oproti 
předchozím rokům je letos větší administrativ-
ní zátěž v souvislosti s měsíčním vyúčtováním 
této podpory, ale na to už jsme si zvykli.

Co se týká dotace od Ministerstva pro místní 

rozvoj na projekt „Zpracování změny územ-
ního plánu pro obec Dražice v jednotném 
standardu“ – stále jsme ještě neobdrželi roz-
hodnutí o tom, zda naše žádost byla úspěšná. 

Ministerstvo vnitra jsme znovu požádali 
o dotaci na „Pořízení požárního přívěsu pro 
hašení pro potřeby obce na úseku ochrany 
obyvatelstva a požární ochrany obce“ pro 

naši zásahovou jednotku. Poskytovatele jsme 
žádali o 450 000 Kč. Celkové náklady měly či-
nit přibližně 900  000 Kč. Budoucnost ukáže, 
zda tentokrát budeme úspěšní.

Jihočeský kraj jsme požádali o  finanč-
ní prostředky v  rámci dotačního programu 
Podpora výstavby a  obnovy vodohospodář-
ské infrastruktury na  akci „Dražice – roz-
šíření vodovodní sítě podél silnice I-19 
– východ“. Celkové náklady na  tento projekt 
činí 1  176  306,86 Kč, obdrželi jsme dotaci 
ve výši 600 000 Kč. 

Jarka Slabá  

Dotační programy obce 
v roce 2024 – pokračování
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O stavu odpadového hospodářství jsem Vás podrob-
ně informovala v minulém čísle. Nyní si dovolím připo-
menout a požádat o spolupráci v zajištění třídících cílů. 
V jarním čísle občasníku jsem psala, že jsme v roce 2023 
třídili na necelých 54%. Je přesně dané, které druhy od-
padů musíme do výpočtu zahrnout. Od roku 2025, tedy 
od  příštího roku, musíme podle zákona o  odpadech 
třídit na 55%. A každých pět let se výše třídění zvedá 
o dalších 5%, roce 2030 na 60%, 2035 na 65%. Od roku 
2035 bude možné skládkovat pouze 10% z  celkové 
hmotnosti vyprodukovaných komunálních odpadů. 
Za nesplnění třídících cílů se obec dopustí přestupku, 
za který může být pokutována do výše 200.000 Kč. 

Obec se snaží svým občanům vytvořit co nejlepší 
podmínky, aby třídící cíle splnila – máme 9 separačních 
hnízd rozmístěných po  celé obci, sběrný dvůr, velko-
objemové kontejnery na  bioodpad a  v  domácnostech 
je umístěno 100 ks kompostérů. Na  vás je, co nejlépe 
třídit (nedávat do nádob na směsný odpad odpad, který 
lze separovat, biooodpad apod.), eliminovat rozměry 
odpadů vhazovaných do  kontejnerů (sešlapávat plas-
ty, plechovky, rozměrné kartony a krabice roztrhnout 
na menší kusy)… Níže uvedená tabulka vám připome-
ne, co kam patří.

Blanka Čítková  

CO KAM PATŘÍ?
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Splatnost poplatku za  obecní systém odpadového hospodářství  uplynula 
30.6.2024. Pokud jste dosud úhradu neprovedli, učiňte tak prosím co nejdříve.

Komunální odpad - osoba s trvalým pobytem v obci: 650 Kč /osoba
Komunální odpad - objekt, kde není hlášena žádná osoba 650 Kč /objekt
Poplatek za psa      150 Kč
Poplatek za každého dalšího psa    200 Kč

Osvobození a úlevy od výše uvedených poplatků naleznete v OZV č. 1/2023 
o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství a OZV č. 2/2023 
o místním poplatku ze psů, které jsou zveřejněny na webových stránkách obce 
v záložce Obec – Obecně závazné vyhlášky nebo k nahlédnutí v kanceláři OÚ 
Dražice.

Pokud chcete dostávat podklady k  úhradě přihlášených poplatků 
(částka, číslo účtu, variabilní symbol, termín úhrady, QR kód…), za-
šlete/sdělte nám e-mail, který si zaneseme do systému. Budete tak mít 
vždy začátkem roku přehled o svých poplatkových povinnostech. 

Z  důvodu GDPR potřebujeme Váš souhlas, že s  Vámi můžeme tímto 
způsobem komunikovat. Ikdyž je nám třeba Váš e-mail znám z předcho-
zí úřední či jiné činnosti, nemůžeme jej k tomuto účelu bez Vašeho sou-
hlasu využít, je nutné nám sdělit, že se zasíláním podkladů elektronicky 
na danou e-mailovou adresu souhlasíte.

Blanka Čítková  

A zase ty odpady! Místní poplatky 2024 
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Již v roce 2012 vstoupil v platnost nový zá-
kon o  ochraně ovzduší. Jedním z  jeho zásad-
ních ustanovení bylo zavedení zákazu provo-
zování kotlů na pevná paliva (uhlí nebo dřevo) 
nižší než třetí emisní třídy, a to od září 2022. 
Tento termín byl pro domácnosti následně po-
sunut o dva roky. Nyní tedy platí, že od 1. září 
2024 je provoz těchto nejstarších a nevyhovu-
jících kotlů definitivně zakázán.

Zákaz je platný plošně, nezáleží tedy, jest-
li se jedná o  provozovnu, rodinný dům nebo 
chalupu, která je využívána pouze občasně 
k rekreaci. Zároveň starý kotel nelze ponechat 
jako zálohu pro hlavní zdroj. Naopak, zákaz 
se týká pouze kotlů, nikoliv lokálních topidel, 

jako jsou například krbová kamna, a to i pokud 
jsou s výměníkem. Tyto lokální zdroje sloužící 
k přímému sálavému vytápění tedy mohou být 
nadále provozovány.

Emisní třídu starého kotle lze vyčíst ze štít-
ku na kotli. Pokud kotel štítek nemá, s velkou 
pravděpodobností tento kotel nesplňuje ani 
první emisní třídu. Zároveň třídu kotle (a zda 
je nutné jej vyměnit) lze vyčíst také ze zprávy 
o kontrole technického stavu kotle, kterou by 
měl majitel nechat provést jednou za tři roky.

Stále platí, že na  výměnu starého kotle lze 
využít některý z dotačních programů, aktuálně 
buď klasický program Nová zelená úsporám, 
nebo kotlíkové dotace, které jsou určeny pro 

nízkopříjmové domácnosti. Podporovány jsou 
především účinné kotle na dřevo či pelety nebo 
tepelná čerpadla.Pokud budou lidé i nadále to-
pit v  těchto již nevyhovujících kotlech, hrozí 
jim pokuta až 50 tisíc korun.

V  případě zájmu o  bližší informace se můžete 
obrátit na  poradenské středisko Energy Centre 
České Budějovice (www.eccb.cz), které nabízí 
bezplatné a  nezávislé konzultace hrazené Minis-
terstvem průmyslu a obchodu. tel.: 387 312 580, 
e-mail: eccb@eccb.cz  

Zákaz provozu starých kotlů na pevná paliva

V současné době žije v naší obci 196 seniorů, 
občanů starších 62 let, přičemž 4 naši spoluob-
čané se těší více jak úctyhodným 90 let. Jednou 
z radostných činností naší komise je gratulovat 
občanům ve  věku 70, 75, 80, 85 a  pak každý 
rok. 

Máme za sebou polovinu roku 2024. Zatím 
jsme navštívili 21 jubilantů. Rekordním mě-
sícem s  počtem 8 oslavenců byl duben. Všem 
vždy srdečně pogratulujeme, popřejeme pevné 
zdraví a  spokojenost do  dalších let. Předáme 
dárkový balíček, kytičku a  blahopřání. Každý 
jubilant má od  pana Ladislava Dvořáka při-
chystanou krásně vymalovanou stránku v  pa-
mětní knize. Pro potěšení se v den narozenin 
hrají v místním rozhlasu lidové písničky a také 
od 11:00 do 13:00 v rozhlase České Budějovice 
v pořadu Písničky pro radost.

Vždy se setkáváme s příjemným přivítáním. 
Rádi si popovídáme, zavzpomínáme, dozvíme 
se zajímavé příběhy i  cenné rady. Ráda bych 
poděkovala bývalým i  současným členkám 

sboru. Patří jim velký dík a  uznání za  jejich 
činnost.

A  co připravujeme? Už 21. září od  18 hod 
zveme seniory do Prahy na muzikál Okno mé 
lásky, tvořený nesmrtelnými hity Petra Jandy 
a  skupiny Olympic. Tradiční setkání seniorů 
letos bude 8. listopadu.

V pátek 18.10. bychom rádi uskutečnili pro 
všechny občany besedu o  velmi zajímavém 
životě MUDr. Kálalové – Di Lotti z Bernartic. 
Jedné z  prvních českých lékařek, která mimo 
jiné roku 1925 otevřela československou ne-
mocnici v  Bagdádu. Ovládala celkem čtrnáct 
cizích jazyků. Žena v bílém plášti byla raritou 
i  v  tehdejším Československu, natož v  Iráku. 
Lékařčin osud natolik zaujal novinářku Ilonu 
Borskou, že podle něj napsala bestsellerový ro-
mán:  Doktorka z domu Trubačů. Václav Havel 
udělil doktorce Di Lottiové 28. října 1992 Řád 
T. G. Masaryka in memoriam.

Doufáme, že touto naší činností pomáháme 
rozvíjet a  upevňovat mezilidské vztahy. Sna-
hou je, aby se nám všem žilo v naší obci dobře.

Andrea Skaláková  

Sociální komise 
aneb Sbor pro občanské záležitosti

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA DRAŽICE
březen–listopad 

pondělí: 14:00–17:00 I středa: 14:00–17:00 I sobota: 9:00–11:00 
prosinec–únor 

středa: 14:00–17:00 I sobota: 9:00–11:00
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J a k  t o  ž i j e  v  d r a ž i c k é  
š k o l e  n a  j a ř e  

Cyklovýlet na Mozolov

Soutěž Mladý zdravotník

Jedeme!

Krajské kolo
Štafetového poháru
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Čarodějnické 
odpoledne v družině

Uklízíme na Den 
Země

Výlet do Prahy

Etické dílny
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Dětský den Školní kolo atletické
olympiády

McDonald's Cup - starší
Přespávání

McDonald's Cup - mladší
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Statek Měšice

Zápis do 1. třídy

Atletický čtyřboj
Planetárium
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Výlet na Konopiště Beseda se spisovatelkou

Závěrečná akademie Tablo páťáků
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J a k  t o  ž i j e  v  d r a ž i c k é  
š k o l c e  n a  j a ř e
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N a š i  p ř e d š k o l á c i
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Ke konci školního roku podnikly děti z ma-
teřské školy v  rámci poznávání svého okolí 
řadu návštěv. Svůj čas nám věnovali pan Milan 
Soldát, Tomáš Soldát a Miroslav Kadlec z SDH 
Dražice, kteří nám ukázali zdejší hasičárnu, 
historickou koňskou stříkačku a  posadili nás 
do hasičského auta. Děti si vyzkoušely zásaho-
vý oblek a helmu, a na rozloučenou jim hasiči 
věnovali červený klobouček s logem SDH Dra-
žice, který jim zpříjemní letní dny. 

Zavítali jsme také do  místní pekárny, kde 
si školkáčci vyzkoušeli pečení rohlíků, které si 
pak mohli odnést domů a  na  místě ochutnali 
donut s limčou. 

V autolakovně pana Seidla si někteří zkusili 
práci s heverem a nástřik nového laku. Pan Seidl 
se s Rozárkou o nás moc pěkně postarali a také 
tady připravili dětem drobné občerstvení. 

Na Obecním úřadě v Dražicích na nás čekala 
paní Eliška Pospíšilová, která nás provedla zá-
zemím OÚ a trpělivě odpovídala na naše otáz-
ky. Zde jsme mohli vidět kroniku naší obce, 
dražickou knihovnu, spoustu zajímavých foto-
grafií a také jak funguje místní rozhlas. Křeslo 

našeho pana starosty se zalíbilo mnoha dětem 
a  všichni dostali od  paní místostarostky slad-
kou odměnu. 

Touto cestou bychom chtěli všem zmíněným 
velmi poděkovat za vřelé přijetí, ochotu a čas, 

který s  námi strávili. Děti si odnesly spoustu 
nových zážitků a zkušeností. 

Za MŠ Dražice 
Zdeňka Soldátová 

a Martina Barboříková   

Poděkování od dětí ze školky
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Dražická fotbalová mládež má za sebou vel-
mi povedenou a  úspěšnou jarní část sezony. 
Opět se nám podařilo sestavit pro jarní část 
sezony tři mládežnická mužstva, která repre-
zentují Dražice v  okresních fotbalových sou-
těžích. Nejmenší fotbalisté pod vedením Jaro-
slava Fořta a Jany Caltové pokračovali ve svých 
prvních opravdových fotbalových utkáních. 
Mladší přípravka pod vedením Miloše Veselé-
ho, Josefa Karla a Štěpána Marouška předvá-
děla v jarní části soutěže velmi kvalitní výkony 
a v celkové tabulce své soutěže obsadila 8. mís-
to. Velmi podobně na tom byla i starší příprav-
ka, která pod vedením trenérů Mariána Horky 
a Lukáše Doudy obsadila v celkové tabulce vel-
mi krásné 6. místo. My samozřejmě více než 
výsledky oceňujeme pravidelnou tréninkovou 
činnost a  nadšení dětí z  pohybové aktivity. 
Za tuto činnost a vzornou reprezentaci TJ Dra-
žice patří nejmenším fotbalistkám, fotbalistům 
a jejich rodičům velké poděkování. Dovolte mi 
poděkovat trenérovi mládeže panu Jaroslavu 
Fořtovi za  jeho dlouholeté a  velmi úspěšné 
působení v  našem klubu. Především za  jeho 
odhodlání a trpělivost při výchově nejmenších 
fotbalistů. Ještě jednou, Jardo moc děkuje-
me a  přejeme především pevné zdraví a  ještě 
hodně fotbalových zážitků. Pokud máte doma 
mladého sportovce, tak neváhejte a  přiveďte 
ho mezi nás do sportovního areálu v Dražicích.

Dražické „A“ mužstvo dospělých prožilo 
velmi dramatickou jarní část sezony. Po celou 
dobu se naši fotbalisté pohybovali ve spodních 
patrech krajské tabulky s vidinou reálného se-
stupu do nižší soutěže. Nakonec v celkovém po-
řadí obsadili 15. sestupové místo, ale vzhledem 
k  neochotě některých klubů postoupit do  tak 
náročné soutěže jakým bezesporu krajský pře-
bor je, tak uvidíme nejvyšší fotbalovou soutěž 
v kraji i pro nadcházející sezonu u nás v Dra-

žicích. V nadcházející sezoně povede mužstvo 
nově trenér Vladimír Karmazín, který již před 
více jak 20 lety v Dražicích trénoval. Do velmi 
náročného letního přípravného období na-
stoupilo nově několik mladých, talentovaných 
fotbalistů z blízkého okolí, včetně několika dra-
žických odchovanců. Pevně věříme, že během 
letního přípravného období se naši fotbalisté 
připraví lépe na nejvyšší krajskou soutěž (nově 
5. ligu) a v následujícím roce nám připraví více 
fotbalové radosti.

Dražické “B” mužstvo dospělých obsadilo 
ve svém okresním přeboru 8. místo a vyhnulo 
se tak přímému boji o sestup do nižší soutěže.

Všem hráčům, trenérům, rodičům a  hlavně 
divákům děkujeme za jejich podporu a přejeme 
mnoho sportovních úspěchů.

Miloš Veselý   

Rozpis zápasů

Krajský přebor muži „A“
NE    1.9. Dražice – Osek 17 hod.
SO  21.9. Dražice – Strunkovice 16:30 hod.
SO  5.10. Dražice – Trhové Sviny  16 hod.
SO 19.10. Dražice – Sez. Ústí 15 hod.
SO  2.11. Dražice – Protivín 14 hod.
SO 16.11. Dražice – Olešník 13:30 hod.

Okresní přebor muži „B“
NE 25.8.  Dražice – Březnice   17 hod.
SO  7.9.   Dražice – Lom 17 hod.
SO 14.9.  Dražice – Měšice 16:30 hod.
SO 28.9.  Dražice – Borotín 16 hod.
NE 13.10. Dražice – Vlkov 15:30 hod. 

Dražická fotbalová mládež

mini přípravka starší přípravka

mladší přípravka
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Nohejbalový turnaj 
Radimovice u Želče
Jako již tradičně několik let po sobě jsme se 

i v letošním roce zúčastnili turnaje v Radimo-
vicích u  Želče. Konal se v  sobotu 22. června. 
Tento ročník Memoriálu Jiřího Lutovského, 
který se koná na  místním hřišti, je součástí 
akce s názvem Radimovice pomáhají, jenž za-
střešuje nadace Olgy Havlové. Celá akce má 
každý rok charitativní podtext. Letošní sbírka 
byla na Divíška. Součástí celodenního progra-
mu je například divadlo pro děti, skákací hrad, 
nebo večerní koncert několika kapel. Zaklada-
tel a pořadatel akce je Aleš Kutner, kterému pa-
tří velký dík, že tuto akci každý rok uskuteční.

Nohejbalový turnaj se hraje na jednom tar-
tanovém kurtu a  začíná vždy brzy ráno. Le-
tos bylo přihlášených dvanáct týmů. Hrálo se 
ve  dvou skupinách po  šesti a  do  dalších bojů 
postupovaly čtyři týmy z  každé skupiny. Le-
tošní rok se nemohly účastnit tradiční opory 
mužstva, jako byl Jan Samec, Vladimír Kuchár, 
nebo Milan Vlček a tak jsme jeli v oslabené se-
stavě ve složení Jiří Novotný, Chval Jiří a Lu-
děk Zahajský, který byl letos teprve po druhé 
na kurtu, ale je to dobrý parťák. Skupinu jsme 
vyhráli a se ztrátou dvou setů jsme postoupili 
do čtvrtfinále z prvního místa. Čtvrtfinále i se-
mifinále už bylo trochu náročnější, a  to nejen 
proto, že byli těžší soupeři, ale také proto, že 
se průběžně hromadila vypitá piva. Do  finále 
jsme nastoupili hodně motivovaní na vítězství. 
Bohužel soupeř s  extraligovým hráčem těs-
ně vyhrál 2:1 na sety. Celkově jsme tedy brali 
druhé místo před týmem Mokrovraty. Ani toto 
umístění nám nezkazilo večerní koncerty.

Turnaj byl dobře organizovaný, ale musím 
konstatovat, že 12 mužstev na  jeden kurt je 
opravdu hodně. Finále se dohrávalo až kolem 
19té hodiny. Naštěstí to bylo vykompenzováno 
skvělým zázemím a hodnotnými cenami. 

Nohejbalový turnaj 
Planá nad Lužnicí
Netradičně v  pátek 5. 7. na  státní svátek 

jsme byli pozváni na  nohejbalový turnaj Me-
moriál Milana Cáby. Turnaj začínal ráno v  9 
hodin na nohejbalovém hřišti v Plané nad Luž-
nicí u  Sauny. Byl to již 12. ročník, ale poprvé 
s naší účastí. 

Nohejbalový turnaj se hraje na jednom antu-
kovém kurtu. Bylo přihlášených 10 týmů. Ráno 
přišla omluvenka od mužstva z Prahy a nako-
nec bylo pouze 9 týmů. Hrálo se ve dvou sku-
pinách. Do  dalších bojů postupovaly dva nej-
lepší týmy z každé skupiny. Náš tým nastoupil 
ve složení Jiří Novotný, Vladimír Kuchár a Aleš 
Brothánek. Aleš byl na  svém prvním turna-
ji. Po  počáteční nervozitě ukázal své kvality 

a nejen na hřišti, ale i po skončení turnaje byl 
dobrý parťák. Hodně zamotanou skupinu jsme 
vyhráli a se ztrátou dvou setů jsme postoupili 
do semifinále z prvního místa. Semifinále jsme 
jasně ovládli a  soupeři jsme nedali šanci. Po-
stup do finále byl náš. Finále bylo hodně vyrov-
nané, o  čem svědčí i  konečný výsledek, který 
byl 2:1 na sety v náš prospěch. Tímto jsme fi-
nálovou bitvu vyhráli a brali jsme první místo. 
Navíc Jiří Novotný vyhrál cenu za  nejlepšího 
hráče turnaje. Všechny ceny byly pěkné a hod-
notné. Putovní pohár byl obrovský, a proto si 
ho Vladimír Kuchár vyžádal domů i přesto, že 
ho normálně nepůjčují. 

Turnaj byl perfektně zorganizovaný a počasí 
bylo přímo ideální. Nemluvě o cateringu, kte-
rý měli místní opravdu dokonalý. Doufám, že 
nám to vyjde příští rok a budeme moci obhajo-
vat letošní vítězství. 

Nohejbalový turnaj Košín
V  sobotu 3. 8. jsme byli pozváni na  nohej-

balový turnaj do nedaleké obce Košín. Turnaj 
začínal ráno v  10 hodin na  travnatém nohej-
balovém hřišti. Tento turnaj jsme navštívili 
poprvé. Nevěděli jsme, do čeho jdeme a s kým 
se budeme srovnávat.   

Nohejbalový turnaj se hraje na  jednom 
travnatém kurtu. Bylo přihlášených 10 týmů. 
Hrálo se ve  dvou skupinách. Do  dalších bojů 
postupovaly dva nejlepší týmy z  každé skupi-
ny. Náš tým nastoupil ve složení Jiří Novotný, 
Jan Samec a  Milan Cipra. Dále jsme na  svoji 
premiéru vzali mladé začínající nohejbalisty 
z Radkova, kteří byli ve složení Lukáš Samec, 
Jiří Samec ml. a Vojtěch Cipra. Rozlosování vy-
šlo dobře, protože jsme ve skupině neměli naše 
mladíky. Zápasy ve  skupině jsme měli celkem 
jednoduché a  všechny jsme vyhráli, což zna-

menalo postup z prvního místa. To už se nedá 
říct o mladících, kterým postup do dalších bojů 
unikl těsně, a  ve  skupině skončili na  hezkém 
třetím místě. Semifinále jsme jasně ovládli 
a  soupeři jsme nedali šanci. Postup do  finále 
byl náš. Finále bylo vyrovnanější, ale i zde jsme 
ukázali své kvality a  nepřipustili jsme žád-
né větší drama. Vítězství v  turnaji bylo naše. 
Ceny byly malinko neobvyklé a  místo pohárů 
a medailí jsme dostali nazdobené řízky a pivo. 
Vše přišlo vhod a bylo rychle snědeno a vypito. 
Navíc za první místo byl ještě nohejbalový míč, 
který se 100% hodí.  

Organizační tým zvládl vše na jedničku a po-
časí bylo přímo ideální. Dobrého jídla a pití bylo 
dostatek. Navíc nás přijela podpořit Radkovská 
nohejbalová legenda Miroslav Bervida a nehra-
jící Radkovský kapitán Jiří Samec. Večer hrála 
živá muzika, a  proto byl prostor vítězství po-
řádně oslavit. Doufám, že nám to vyjde příští 
rok a budeme moci obhajovat letošní vítězství. 

Jiří Novotný  

Nohejbal 2024
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Píše se 8. den v  měsíci červnu roku 2024. 
Slunce se v ranních hodinách pomalu probou-
zí, ale již během pár hodin pocítíme všichni 
jeho sílu. Teploty se v  osm hodin šplhají na-
horu a tenisový kurt u Skaláků se začíná plnit 
účastníky již dvaadvacátého tenisového turna-
je čtyřher. 

Z úcty k tradici poskytl pan Pavel Skalák st. 
své soukromé prostory, včetně kurtu, pro teni-
sové nadšence. 

Celkem šestnáct hráčů se po zahájení rozlo-
sovalo do dvojic, které až do odpoledních hodin 
předváděly tenis vysoké úrovně. 

Vzhledem k  velmi vyrovnaným kvalitám 
hráčů byli některé sety opravdu hrou nervů. 

Po  náročných výměnách se tentokrát 
na stupně vítězů zaslouženě postavili tito hrá-
či:
1. Jiří Novotný – Václav Stuchlík
2. Tomáš Richtr – Ondřej Malát
3. Petr Zelenka – Lubomír Kolář

Dík všem, počínaje panem Skalákem, přes 
organizátory až po hráče.

V  roce 2025 se těšíme na  viděnou a  třeba 
i s dalšími novými hráči.

Jaroslava Nováková  

Tenisový turnaj 4-her

Letní sezóna je u  pinčesářů obdobím klidu 
a přípravou na další zápasy. Neponechali jsme 
nic náhodě a  soustředění na  Lipně bylo pří-
jemným zpestřením a přípravou na další boje 
za zelenými stoly. Větší část mužstva se proto 
rozhodla v polovině května na kolech prozkou-
mat Šumavu. Prodloužený víkend dobré počasí 
a  chuť si zasportovat, to bylo naším hlavním 
cílem. Černá v  Pošumaví, Horní Planá, Nová 
Pec a další místa byla námi následně navštíve-
na. Etapy a úseky našich tras v délce 20-40km 

dotvářely tak nádhernou scenérii v okolí vodní 
nádrže. Večery byly zaměřeny na vyhodnocení 
celodenních výletů. Na doplnění kalorií byl při-
praven 5-ti litrový hrnec guláše a  řízky, které 
byly speciálně pro tuto akci zhotoveny.

„Da se říci s jistotou, 
že se dílo podařilo.  
Také s velkou ochotou,
všechny nás to pobavilo.“

Sportu zdar a stolnímu tenisu zvlášť
Šerý Jiří  

„Stolní tenis na kolech“

Letní prázdniny jsou každoročně věno-
vány pravidelné údržbě naší haly, tak aby 
ještě dlouho sloužila všem obyvatelům obce 
bez potřeby větších investic. Po šesti letech 
provozu bylo největším problémem v  hale 
osvětlení plochy. Postupně docházelo k bli-
kání LED světel zavěšených na bocích stěn, 
což bylo způsobeno poruchovými zdroji. 
Výrobce světel nenabízel jinou variantu než 
koupit celá světla nová (18 ks), což není 
zrovna levné řešení. 

Chtěl bych poděkovat panu Stanislavu 
Flígrovi, který po dlouhém hledání našel ná-
hradu vadných zdrojů a zajistil zdroje přímo 
z Číny, protože v EU se potřebné zdroje ani 

nevyrábí a ani již nepoužívají. Postupně byly 
ve výšce téměř 7 metrů bezpečně vyměněny 
zdroje u všech světel na bocích a  i na obou 
čelech haly. Stolním tenistům nebo bad-
mintonistům při rozsvícení čelních světel 
už nemusí při hře svítit světla na  bocích 
přímo do  očí. Další drobné opravy budou 
v  hale provedeny až koncem srpna, po  do-
končení rekonstrukce kuchyně naší ZŠ. Jsou 
objednány i nové hliníkové sloupky na tenis, 
nohejbal a volejbal s jednoduchým namotá-
vacím mechanismem, které nahradí původní 
sloupky, které již „dosloužily“.

Začátkem měsíce září se bude připravovat 
nový rozvrh využití haly na další zimní  se-
zónu. 

Zájemci kontaktujte správce: 733 517 075.
František Kotšmíd  

Hala, zase jako nová!
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V  neděli 21. dubna uspořádal Modelářský 
klub Dražice Krajský přebor mládeže Jiho-
českého kraje. Letošního ročníku se zúčast-
nili závodníci z  modelářských klubů z  Dražic, 
Křemže, Sezimova Ústí a  Písku. Splněním 
kvalifikačního limitu v tomto závodě si z dra-
žických modelářů postup na Mistrovství České 
republiky mládeže zajistili Jan Douda, Tomáš 

Grunt, Jakub Novák, Jiří Plemeník, David Vy-
roubal a Šimon Vyroubal v kategorii mladších 
žáků i jediný zástupce dražického klubu ve vě-
kové kategorii juniorů, Mikoláš Mihál. Na zá-
řijovém Mistrovství České republiky mládeže 
konaném na  letišti v  Moravské Třebové tak 
bude bojovat o medaile sedm zástupců našeho 
klubu, kteří budou obhajovat celkem tři me-

dailová umístění z  loňského roku. V kategorii 
F1B zahájil Jaroslav Malenický sezónu účastí 
na čtyřech závodech Českého poháru, v rámci 
kterých obsadil dvě pátá místa, jedno čtvrté 
místo a  v  jednom ze závodů zvítězil. V  prů-
běžném pořadí soutěže mu po čtyřech z devíti 
závodů patří čtvrté místo s nepatrnou ztrátou 
na bronzovou pozici.                      Vít Krátký  

Činnost Modelářského klubu Dražice

Napiš něco o houbách. No dobře. Tak napíšu, 
že nerostou. No to né...

Vyrážím k  lesu. Připravuji si košík, batoh 
a nůž a málem při tom rozšlápnu dobře mas-
kovanou skvělou holubinku nazelenalou, která 
patří mezi poklady našich lesů. Deset minut 
nic, jen nedoživená hubeňoučká muchomůrka 
růžovka neboli masák. Co jich jindy bývá! 

Snažím se šmejdit po  rozhraních porostů, 
bývá to v  nouzi dobrá volba. Osahávám zem-

ní substrát, je správně vlhký, co jim asi chybí? 
Zatím je na to bohužel i věda krátká. Upoutává 
mě slibný tvar klobouku. Naději střídá zklamá-
ní, které se bude snad padesátkrát opakovat, 
je to hřib žlučník, známý i  jako hořčák. K  jíd-
lu není, ale prý se osvědčil při podpůrné léčbě 
žaludečních vředů. Jen se musí napřed usušit, 
rozemlít a nasypat do tobolek, aby to šlo spolk-
nout. Nacházím skupinku holubinek chro-
mových a  osamělý klouzek sličný. Tak aspoň 

na polévku. Vracím se porosty s hojnou čech-
raticí černohuňatou, která často mate tvarem 
klobouku připomínajícím hřib hnědý. Kdysi 
jsem ji požil, je nakyslá a nic moc.

Dál už jen pár rozpadajících se bedel a  je 
po procházce. Těsně vedle auta nacházím dru-
hou holubinku nazelenalou.

S úctou
Rudolf Louda   

Co roste, když nic neroste?

Holubinka chromová Holubinka nazelenalá Muchomurka růžovka

Klouzek sličný Hřib žlučník



20

září 2024

www.obecdrazice.cz

Vydává se 3krát ročně. 
Dražický občasník vydává obec Dražice; 

Dražice č. p. 166, 391 31 Dražice,
IČ: 00252239, DIČ: CZ00252239, 
Registrační číslo: MK ČR E 13153

Redakční rada: šéfredaktor: Eliška Pospíšilová, 
členové rady: Lubomír Smažík, Ivan Šimák, Blanka Čítková

Žádáme přispěvatele, aby své příspěvky zasílali na e-mail: obcasnik@obecdrazice.cz.

31.08.2024 od 19:00 SA  Loučení s létem  - DJ Marcus Burian
14.09.2024 od 08:30 SA  Tenisový turnaj 4her 
21.09.2024 od 18:00 Praha  Muzikál „Okno mé lásky“ – pro seniory
05.10.2024 od 10:00 hala/SA  Volejbalový turnaj žen
05.10.2024 od 20:00 KD  Zábava Keks
18.10.2024 bude upřesněno později Beseda o životě MUDr. Kálalové 
     – Di Lotti z BernartiC
08.11.2024    od 17:00 KD  Setkání seniorů - Keramička
09.11.2024 od 17:30 obec  Lampionový průvod
23.11.2024 od 17:00 KD  Adventní degustace vína
30.11.2024 od 16:30 náves  Rozsvícení vánočního stromu s jarmarkem   

Plánované kulturní a společenské akce

Pondělí 12:00–17:00

Úterý 08:30–12:00

Středa 12:00–17:00

Čtvrtek 08:30–12:00

Pátek 08:30–12:00

Pošta Dražice

Kontakt na poštu 
Partner Dražice: 737 884 123

NAŠI OBČANÉ  - JUBILANTI 

(květen – srpen)
Mičík Pavel Dražice čp. 136
Bžochová Růžena Dražice čp. 288
Chvál Jaroslav Dražice čp. 80
Kusendová Marie Dražice čp. 288
Radostová Jaroslava Dražice čp. 181
Robusch Stanislav Dražice čp. 159
Hubálek Zdeněk  Dražice čp. 244
Chvalová Jaroslava Dražice čp. 175
Bílek Jaroslav Dražice čp. 219
Dvořáková Marie Dražice čp. 203
Kos Stanislav Dražice čp. 194

Všem jubilantům přejeme do dalších let 
pevné zdraví, mnoho spokojenosti 

a osobní pohody.

NARODILA SE
Brothánková Linda Dražice čp. 192

Lindě přejeme do života jen to nejlepší.

ZEMŘEL
Šikýř Jaroslav Dražice čp. 33

Čest jeho památce!

Když jsme na obec dostali nabídku, že by zde 
v dubnu mohl rodinný cirkus Wertheim uspo-
řádat své představení, řekli jsme si, to tu dlou-
ho nebylo, tak proč ne. Recenze, které jsem si 
přečetl na  webu, byly jednoznačně pozitivní 
a ukázalo se, že to byla správná volba.

Dlouhá fronta u  pokladen, před začátkem 
představení, dávala příslib, že se šapitó zaplní 
a zájem bude opravdu veliký. A to se také po-
tvrdilo.

Všichni účinkující předvedli velmi kvalitní 
výkony, ať to byla akrobacie na jednokolce, vál-
cích, klaun Pepíno a zejména nejmladší členka 
rodiny Anais, která předvedla na  perské tyči 
držené na rameni jejího otce Josefa Wertheima 
prvek plastické akrobacie, který ani mezi do-
spělými akrobaty nikdo v ČR nedělá.

Výborná byla i interakce s publikem, kdy ze-
jména děti reagovaly s nefalšovaným nadšením 
a do dění se nechali postupně vtáhnout i jejich 
rodiče. 

Celý provoz cirkusu zajišťovalo celkem 5 lidí. 
Prodejce lístků se později změnil v  principá-
la, akrobatka s  ohnivými obručemi prodávala 
párky v  rohlíku. Všichni se podíleli na  stav-
bě a  po  ukončení středečního vystoupení též 
na bourání šapitó. Druhý den byl cirkus pryč. 
Že tu byl naznačoval jen vyšlapaný kruh od po-
níka kroužícího v manéži.

Po skončení představení, sám principál, ne-
skrýval radost z velké návštěvnosti a skvělého 
publika. 

Pane Wertheime, děkujeme a těšíme se zase 
někdy příště.                                   Ivan Šimák  

Cirkus v Dražicích Sbor pro 
občanské záležitosti


